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#RAZGOVOR: GORAN HRVATIN, NAČELNIK OPĆINE TINJAN#

Gospodine Hrvatin kada ljudi čuju Tinjan odmah pomisle na pršute, pa recimo odmah

kad će biti održan ovogodišnji ISAP.

12. Internacionalni sajam pršuta u Tinjanu bit će održan od 19. do 21. listopada i pozivam sve

vaše čitatelje da tih dana svrate do Tinjana kušaju pršute i druge mesne proizvode, ali i dođu na

koncerte u večernjim satima, priključe se biciklijadi, pogledaju pljočkare... Ove će nas godine u

večernjim satima zabavljati Željko Bebek i Petar Grašo. Zabave će biti i tijekom dana.

Koliko je ISAP doprinio popularizaciji vašeg mjesta?

Prije 12 godina kada je prvi sajam pršuta održan malo je ljudi znalo za Tinjan. Sajam pršuta je

sigurno nemjerljivo pomogao popularizaciji našeg mjesta i istarskog pršuta. Prošle je godine

sajam posjetilo tridesetak tisuća ljudi iz Hrvatske, Slovenije, Italije... Tinjan je Općina istarskog

pršuta, i da pršut je naš najpoznatiji brend.

Kažu da je Tinjan svojevrsno čudo središnje Istre, budući da na vašem području broj

noćenja stalno raste.

Da, 2015. godine ostvarili smo  43 tisuće noćenja, 2016. ostvarene su 54 tisuće noćenja, lani

smo smo brojali 70-ak tisuća, a ove godine bilježimo daljnje povećanje broja dolazaka i noćenja.

U prvih šest mjeseci ove godine na Tinjanštini je ostvareno 16.345 noćenja ili 15 posto više

nego lani. Do sad smo već ostvarili 65 tisuća noćenja, pa sam siguran da ćemo oboriti lanjski

rekord i ostvariti osamdesetak tisuća noćenja. Veliki su to porasti u broju noćenja, u općini koja

je ne tako davno ostvarivala samo  nešto više od tisuću noćenja. Moram reći da su za takve

brojke zaslužni  naši ljudi koji puno ulažu u svoje objekte i na lijepi način promoviraju svoj kraj.

Naredne godine očekujemo otvaranje adrenalinskog parka, bit će otvoren još jedan kamp u

domaćinstvu, a proširit će se i gastronomska ponuda.

Prate li ulaganja u turističku infrastrukturu ovakva kretanja?

Trudimo se koliko možemo s obzirom na naš ne tako velik proračun. Pokušavamo „pokriti“ sve

segmente života i raditi na ravnomjernom razvoju svih djelova naše općine i zadovoljiti sve

potrebe naših stanovnika.

Veliku pozornost posvećujemo i turističkoj infrastrukturi. Obilježili smo biciklističku stazu od

Lokve do Lokve, a u realizaciji je još jedna biciklistička staza u suradnji s općinama Sv. Lovreč i

Kanfanar. U suradnji sa TZ-om Istarske županije postavljena je punionica za električne bicikle.

Osim ISAP-a, koji je sigurno najpoznatija manifestacija, organizirali smo Croatia cup u

daljinskom jahanju, novogodišnji sajam. U zavičajnoj zbirci Enriko Depiera postavljene su

izložbe. Tradicionalno smo proslavili, Sv. Mariju Veliku u Kringi, Rokovu u Mutrilju. Ovog smo se

ljeta družili spod ladonje u istoimenom programu koji je bio dobro posjećen. Nedavno smo

postavili fotopoint i informativnu ploču s ucrtanim bike stazama. Radili smo to u suradnji s HTZ-

om, TZ-om Istarske županije i TZ-om središnje Istre. Sa svima njima odlično surađujemo.

Osim što turisti rado dolaze k vama vi i vaša ekipa često promovirate vašu općinu izvan
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granica Hrvatske.

Zahvaljujući pršutu uspostavili smo odličnu suradnju sa Španjolcima, Talijanima, Austrijancima,

Nijemcima. Bili smo na sajmovima i u našoj zemlji, u Srbiji. Puno se događanja vrti oko pršuta...

A pršut će uskoro dobiti i svoju kuću. O čemu se radi?

Završili smo prvu fazu izgradnje Kuće pršuta s muzejom. Preciznije, Interpretacijski centar -

Kuća istarskog pršuta u Tinjanu cjelovit je projekt koji će njegovim posjetiteljima pružiti

mogućnost ne samo kušanja istarskog pršuta svih istarskih proizvođača, i drugih tipičnih

autohtonih proizvoda, već i cjelovitu interpretaciju povijesti, procesa proizvodnje i kulture

konzumiranja istarskog pršuta. Do sada smo uložili oko 900 tisuća kuna, a ukupna će vrijednost

investicije biti oko 1,9 milijuna kuna. Dio sredstava dobili smo od Ministarstva turizma,

Ministarstva regionalnog razvoja i Istarske županije. U tijeku je izrada projekta muzejsko-

izložbenog postava, odnosno interpretacije nastanka istarskog pršuta od žive svinje do gotovog

proizvoda. Kuću pršuta smjestili smo u zgradu koja je u općinskom vlasništvu, a nalazi se u

neposrednoj blizini općine i mjesta gdje se održava ISAP.

Kad možemo očekivati da Kuća pršuta otvori svoja vrata posjetiteljima?

Planiramo ovaj projekt privesti kraju u 2019. godini.

Proteklih ste godina realizirali jedan važan projekt za Tinjanštinu. Rekonstruirana je javna

rasvjeta u cijeloj općini.

Uložili smo 2,5 milijuna kuna u postavljanje ekološke i energetski učinkovite led i solarne

rasvjete. Projekt je to kojeg smo realizirali u tri faze i među prvim smo općinama u Istri koja je

počela primjenjivati taj sustav.

Ovog ljeta započeli ste također jedan značajan projekt, a to je obnova škole u Tinjanu.

Krajem  ljeta počeli su radovi u sklopu energetske obnove zgrade osnovne škole u Tinjanu, koji

bi trebali biti dovršeni do kraja godine. Radovi u unutrašnjosti škole su gotovi, a još će se dva

mjeseca, paralelno s održavanjem nastave, obnavljati krov i fasada. Za projekt energetske

obnove osnovnoškolske zgrade koji se realizira u suradnji Osnovne škole Vladimira Nazora

Pazin i Općine Tinjan odobrena su sredstva Ministarstva graditeljstva u visini od 1,24 milijuna

kuna i Ministarstva regionalnog razvoja i fondova EU u visini od 800 tisuća kuna,. Ukupna je

vrijednost projekta 2,53 milijuna kuna. Razliku sredstava financira Općina Tinjan iz svog

proračuna. Od planiranih poslova, do sada su izvršeni radovi ugradnje  novih termostatskih

ventila na svim postojećim radijatorima u školskoj zgradi, obnovljene su elektroinstalacije,

zamijenjeni su svi prozori i vrata ukupne površine 235 četvornih metara, sva stara rasvjeta

zamijenjena je novim LED rasvjetnim tijelima. Daljnjim radovima bit će obnovljena kompletna

fasada površine 670 četvornih metara, te će biti demontirano i zamijenjeno 1.630 četvornih

metara krovišta.

Zgrada tinjanske osnovne škole izgrađena je 1976. godine, već je podosta dotrajala pa se kroz

projekt energetske obnove rješava i njezina građevinska sanacija. Nova  fasada i krov bit će
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prilagođeni suvremenim ekološkim standardima, povećanje energetske učinkovitosti očitovat će

se i u smanjenju utroška toplinske energije pa će potrošnja lož-ulja smanjiti za polovicu. Tako će

se mjesečno uštedjeti pedesetak tisuća kuna.

Učenicima ćete osigurati bolje uvjete rada. A ove ćete godine njihovim roditeljima i

financijski pomoći?

Osigurali smo za ovu školsku godinu sufinaniranje nabave školskih udžbenika u iznosu od 200

kuna za učenike koji imaju prebivalište na području naše općine. Roditelji trebaju zahtjev za

sufinanciranje podnijeti Jedinstvenom upravnom odjelu do 30. rujna.

Jedan projekt na žalost nikako da krene, a to je gradnja vrtića. Gdje je i što zastalo?

Projekt izgradnje novog vrtića tijekom kolovoza je prijavljen na novi natječaj Programa ruralnog

razvoja Republike Hrvatske 2014.-2020., Mjera 07 „Temeljne usluge i obnova sela u ruralnim

područjima“. Novi bi se vrtić gradio na parceli pokraj zgrade tinjanske škole površine 4.357

četvornih metara, a zgrada bi  se rasprostirala na površini od 720 četvornih metara i projektirana

je po načelima energetske učinkovitosti. Projekt je u potpunosti prilagođen državnom

pedagoškom standardu te predviđa prostore za rad tri vrtićke i jedne jasličke skupine. Gradit će

se i jedna dvorana od 118 četvornih metara za tjelovježbu i društvene aktivnosti. Budući vrtić

moći će pohađati 60 djece u vrtiću i 12 u jaslicama. Bit će dovoljno mjesta za svu djecu koja se

posljednjih godina zbog premalog kapaciteta nisu mogla upisati u predškolske programe.

Projekt izgradnje novog vrtića vrijedan je 9,345 milijuna kuna, uključujući i PDV. Znamo da nam

novi vrtić treba i siguran sam da ćemo taj projekt realizirati.

Kako ste premostili ovaj problem s vrtićem?

Dok se čeka gradnja novog vrtića proširili smo kapacitete postojećeg , a za tu smo namjenu

izdvojili oko 500 tisuća kuna.

U općini Tinjan prema popisu stanovništva iz 2011. godine živi 1.680 stanovnika u više

naselja. Vjerujem da ima i onih starijih. Kako njima pomažete?

Jako dobro surađujemo s umirovljenicima i njihovom udrugom, pa smo za naše starije

sumještane organizirali program pomoći u kući. Radi se o programu senior star. Moram reći i to

da nastojimo brinuti i pomagati svim dobnim skupinama koje žive u našoj općini. Isplaćujemo

učeničke i studentske stipendije, naknade za novorođenu djecu, podržavamo aktivnosti

umirovljenika, gradske knjižnice, glazbene škole, obiteljskog savjetovališta... Potičemo i rad

sportskih i kulturnih udruga. Nastojimo prepoznati sve kreativne projekte naših stanovnika.

Upravo na tragu vašeg razmišljanja o ravnomjernom razvitku općine nedavno su dva

projekta privedena kraju. 

Nedavno su dovršeni radovi na sanaciji muntriljskog groblja, groblje je prošireno za 40 grobnih

mjesta od kojih je deset odmah spremno za ukope, predviđena su i mjesta za tri grobnice,

obnovljen je, a djelomično i iznova izgrađen ogradni zid, a groblje je dobilo i novi ulaz. Uređeno
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je i parkiralište pokraj groblja. Općina Tinjan je sveukupno u prošle tri godine uložila 350 tisuća

kuna u sanaciju i proširenje muntriljskog groblja, čiji su kapaciteti sada dostatni za nekoliko

narednih desetljeća.

Dovršeni su i radovi na muntriljskom boćalištu. Tijekom rekonstrukcije skinut je stari asfaltni

pokrov i stara podloga te postavljena nova. Ova sanacija odnosno rekonstrukcija u koju je

općina Tinjan uložila 110 tisuća kuna trebala bi muntriljsko moderno boćalište s četiri staze

ponovno učiniti omiljenim okupljalištem i borilištem za boćarske turnire koji se ovdje redovito

održavaju.

Završeno je i asfaltiranje ceste Milotići-Šurani za što su odobrena bespovratna sredstva

Europske unije iz  Programa ruralnog razvoja Republike Hrvatske 2014.-2020., Mjera 07

„Temeljne usluge i obnova sela u ruralnim područjima“, u visini od 980 tisuća kuna.

Nastojali smo, a trudit ćemo se i u budućnosti naše projekte prijavljivati na EU i druge natječaje

kako bismo ih i realizirali.

Planova i projekata ne nedostaje, što mislite realizirati u budućnosti?

Planiramo rekonstruirati zvonik u Tinjanu, izgraditi kanlizaciju u Tinjanu, Kringi i Muntrilju.

Obnoviti starogradsku jezgru u Kringi, vjerujemo da ćemo do kraja godine završiti vodovodni

ogranak Jakovici- Bašići ...

Općina Tinjan je mala općina, ali mislim da idemo krupnim koracima naprijed u sinergiji s našim

stanovnicima. (iPress)
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